



## للـــــنشر الـــــفوري <><><> FOR IMMEDIATE PUBLISHING

### To support Qatar's energy sector

## GWC launches major logistics hub in Ras Laffan

- <u>Sheikh Abdulla Bin Fahad: Enhancing our capabilities</u> to provide advanced logistics solutions
- <u>Matthew Kearns: Implementing a comprehensive</u> <u>expansion strategy and improving operational</u> <u>efficiency</u>

February 2025 / Doha / Qatar: Gulf Warehousing Company Q.P.S.C (GWC) — one of the leading logistics providers in the MENA region, has announced the launch of a cutting-edge logistics hub in Ras Laffan, dedicated to servicing the country's vital oil and gas industry. This new facility has been developed to support the continued growth and development of Qatar's energy sector, particularly with the implementation of the North Field Expansion Project—the world's largest LNG project currently under construction—in line with Qatar National Vision 2030, which prioritizes the Optimum exploitation of hydrocarbon resources.

The expansive hub boasts an indoor bulk storage warehouse covering more than 5,300 square metres which is fully air-conditioned and with a 25-tonne overhead crane. Additionally, an indoor racked storage distribution centre (DC) offers thousands of pallet locations. The facility also includes five workshops, each spanning 1,000 square meters and equipped with drivein facilities and 10-tonne overhead cranes with a 20-metre span – ensuring seamless handling of heavy equipment and machinery.

Another key highlight of the hub is its 14,000-square metre heavy-duty interlocked laydown yard, equipped with comprehensive drainage, lighting, and fencing, providing secure and versatile outdoor storage solutions.

## لدعم قطاع الطاقة في قطر

# «جي دبليو سي» تُطلق مركزاً لوجستياً رئيسياً في راس لفان

- الشيخ عبد الله بن فهد: تعزيز قدراتنا على توفير حلول لوجستية متطورة
- ماثيو كيرنز: تنفيذ استراتيجية توسعية شاملة وتعزيز للكفاءة التشغيلية

فبراير 2025 \ الدوحة \ قطر: أعلنت شركة الخليج للمخازن ش.م.ع.ق (جي دبليو سي) – إحدى روّاد مقدمي الخدمات اللوجستية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا – عن إطلاق مركز لوجستي متطور في مدينة راس لفان الصناعية، لتقديم حلول مصممة خصيصاً لتلبية الاحتياجات اللوجستية لقطاع الطاقة في قطر. ويأتي تطوير هذا المركز الجديد في إطار جهود الشركة لتعزيز النمو المستمر لقطاع الطاقة في قطر، خصوصاً في ظل تنفيذ مشروع توسعة حقل الشمال وهو أكبر مشروع للغاز قيد الإنشاء على مستوى العالم وبما يتواكب مع رؤية قطر الوطنية 2030 التي تضع على رأس أولوياتها الاستغلال الأمثل للموارد الهيدروكربونية.

ويضم المركز الجديد المُمتد على مساحة واسعة مستودعاً داخلياً لتخزين المواد السائبة بمساحة أكثر من 5,300 متر مربع، وهو مكيف بالكامل ومزود برافعة علوية بسعة 25 طناً. كما يضُم مركزاً للتوزيع مجهز بآلاف أرفف التخزين. ويشمل المركز أيضاً خمس ورش عمل، تبلغ مساحة كل منها 1,000 متر مربع، وهي مجهزة بمرافق مُخصصة لدخول المركبات ورافعات علوية بسعة 10 طن وبامتداد 20 متراً، ما يضمن مناولة سلسة للمعدات والآلات الثقيلة.

ومن بين أبرز مزايا المركز اللوجستي الجديد ساحة تخزين خارجية مرصوفة ومخصصة للمواد الثقيلة، تمتد على مساحة 14,000 متر مربع، وتتميز بأنظمة تصريف متكاملة، وإضاءة حديثة، وسياج أمني،





# للــــــنشر الــــــفوري <><><> FOR IMMEDIATE PUBLISHING

Sheikh Abdulla Bin Fahad Bin Jassim bin Jaber Al Thani, GWC Managing Director, expressed his enthusiasm about the new facility: "This state-of-the-art hub represents a significant milestone for GWC as we continue to expand our capabilities and cater to the unique needs of Qatar's oil and gas sector. Our investment in this facility underscores our unwavering commitment to supporting the nation's energy sector."

Matthew Kearns, GWC's Acting Group CEO, highlighted the strategic importance of the hub: "The Ras Laffan hub is tailored to provide efficient, reliable, and scalable logistics solutions to the oil and gas industry. With cutting-edge facilities and technology, we are poised to enhance operational efficiencies and support the complex logistics needs of our clients in this critical sector. This facility is a testament to GWC's proactive approach in fostering the growth of Qatar's energy sector, in harmony with Qatar National Vision 2030, while further reinforcing its ongoing comprehensive expansion strategy."

The Ras Laffan hub further cements GWC's position as a logistics leader in the MENA region and globally, offering comprehensive solutions that drive efficiency and growth for Qatar's key industries.

Qatar is currently witnessing accelerated progress in executing the North Field Expansion Project, which is divided into three phases. The first phase, the North Field East Project, aims to increase Qatar's LNG production capacity from the current 77 million metric tons per annum (MTPA) to 110 MTPA by 2026. The second phase, the North Field South Project, will further boost production from 110 MTPA to 126 MTPA by 2027. The recently announced third phase, the North Field West Project, is set to raise production capacity to 142 MTPA before the end of 2030. Notably, the North Field Expansion is expected to drive Qatar's economic growth in the years ahead.

متيحه بذلك حلول تخزين آمنة ومتعددة الاستخدامات في الهواء الطلق.

وأعرب سعادة الشيخ عبد الله بن فهد بن جاسم بن جبر آل ثاني العضو المنتدب له «جي دبليو سي»، عن سعادته بافتتاح المركز الجديد، قائلاً: "يُعد هذا المركز المتطور بمثابة علامة فارقة في مسيرة «جي دبليو سي»، إذ يسهم في تعزيز قدراتنا على توفير حلول لوجستية متطورة تلبي جميع احتياجات قطاع النفط والغاز في قطر. ويعكس استثمارنا في هذا المركز التزامنا الراسخ بدعم قطاع الطاقة".

ومن جانبه أكد السيد ماثيو كيرنز، الرئيس التنفيذي بالإنابة لدهي دبليو سي»، على الأهمية الاستراتيجية للمركز قائلاً: "صُمم مركز راس لفان خصيصاً لتوفير حلول لوجستية فعالة وموثوقة وقابلة للتوسع تلبي احتياجات قطاع النفط والغاز. ومن خلال المرافق والتقنيات المتطورة التي يتمتع بها، فإننا نعتزم تعزيز الكفاءة التشغيلية وتلبية المتطلبات اللوجستية المتنوعة لعملائنا في هذا القطاع الحيوي. ويعد هذا المركز الجديد دليلاً على نهج «جي دبليو سي» الاستباقي لدعم نمو قطاع الطاقة في قطر، بما يتماشى مع رؤية قطر الوطنية 2030 كما يؤكد في الوقت نفسه على استمرار تنفيذ استراتيجية توسعية شاملة".

ويُرسِّخ مركز راس لفان مكانة «جي دبليو سي» كإحدى الشركات الرائدة في قطاع الخدمات اللوجستية على مستوى منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا والعالم، حيث يوفر حلولاً شاملة تسهم في تعزيز الكفاءة ودعم نمو القطاعات الحيوية في قطر.

وتشهد دولة قطر حاليا تسارعاً في تنفيذ مشروع توسعة حقل الشمال الذي ينقسم إلى إلى 3 مراحل: المرحلة الأولى وهي عبارة عن مشروع حقل الشمال الشرقي، الذي يستهدف زيادة الطاقة الإنتاجية من الغاز الطبيعي المسال من 77 مليون طن سنويا في الوقت الحاضر إلى 110 ملايين طن سنويا بحلول عام 2026، أما المرحلة الثانية فهي توسعة حقل الشمال الجنوبي، وتستهدف زيادة الإنتاج إلى 126 مليون طن سنويا بحلول العام 2027، والمرحلة الثالثة التي تم الإعلان عنها مؤخرا، وهي توسعة حقل الشمال الغربي والتي تزيد الطاقة الإنتاجية إلى 142





# للـــــنشر الـــــفوري <><><> FOR IMMEDIATE PUBLISHING

#### --Ends--

#### About GWC Group

Established in 2004, GWC has become one of the leading logistics and supply chain solutions provider in the MENA region. GWC offers best-in-class logistics and supply chain services that include warehousing, distribution, logistics solutions for hazardous materials, freight forwarding, project logistics, sporting events and equestrian logistics solutions, fine art logistics, supply chain consulting services, transportation, records management, and local and international relocation services. GWC benefits from a global freight network and massive logistics infrastructure spanning over 4 million square meters. GWC was the first Regional Supporter and the Official Logistics Provider for the FIFA World Cup Qatar 2022™.

Our Social Media handle is @gwclogistics









#### Get in touch:

For media related inquiries, please contact us at +974 33211010 or by email at media@gwclogistics.com

مليون طن سنوبا قبل نهابة 2030 ومن المقرر أن تقود توسعة حقل الشمال قاطرة النمو الاقتصادي في قطر خلال الفترة المقبلة.

## --انتھی--

## نبذة عن شركة الخليج للمخازن

تأسست جي دبليوسي في عام 2004 وأصبحت إحدى الشركات الرائدة في مجال الخدمات اللوجستية وحلول سلسلة التوريد في الشرق الأوسط وشمال افريقيا. تقدم الشركة أفضل الخدمات اللوجستية وحلول سلسلة التوريد التي تشمل التخزين والتوزيع والحلول اللوجستية للمواد الخطرة وشحن البضائع ولوجستيات المشاريع والفعاليات الرباضية والحلول اللوجستية للفروسية والأعمال الفنية والخدمات الاستشاربة لسلسلة التوريد والنقل وادارة السجلات إضافة إلى خدمات النقل والانتقال محلياً ودولياً. تقدم الشركة هذه الخدمات عبر شبكة شحن عالمية وبنية تحتية لوجستية ضخمة تمتد على أكثر من 4 مليون متر مربع. كانت جي دبليو سي أول داعم إقليمي والمزوّد اللوجستي الرسمي لبطولة كأس العالم فيفا قطر 2022™.

للتواصل معنا عبر وسائل التواصل الاجتماعي gwclogistics@











#### اتصل بنا:

للاستفسارات الإعلامية، يرجى الاتصال على الرقم التالي 97433211010+ أو عبر البريد الإلكتروني media@gwclogistics.com